
redacció: 93 458 87 80 - linianord@comunicacio21.com | anuncia’t:  686 429 517 - publicitat@comunicacio21.com | administració: facturacio@comunicacio21.com

línianord
El setmanari del Barcelonès Nord linianord.cat · 7/7/2016 · Núm.178 · Difusió OJD-PGD: 15.376 exemplars setmanalsEl setmanari del Barcelonès Nord

En primera persona pàg 3
Joves del Besòs i la Mina
expliquen els seus barris
a través de la fotografia

Badalona pàg 12
El Cryptshow, dirigit per Toni
Benages, celebra deu anys de 
terror i fantasia de proximitat

Badalona estudiarà alternatives
als Mercadona de BDN Capaç

La fundació mostra la seva preocupació per aquest nou gir en el projecte mentre els comerciants ho celebren pàg 26

Seran els primers
Badalona i Santa Coloma rebran aviat pisos cedits pel BBVA pàg 23

Santa Coloma pàg 18
L’Estat no es presenta
al judici pel nomenament
de directius al consistori

Sant Adrià pàg 20
Detingut a Eivissa
l’adjudicatari de les
carpes de Marina Besòs

Tiana pàg 22
Noves beques escolars
per a famílies “mileuristes”

Esports pàg 29
El deute de la Penya amb
Hisenda creix 300.000 euros



Per a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 686 429 517
| 2 7 juliol 2016línianord.cat



Reportatge 3 | línianord.cat7 juliol 2016

La Biblioteca Font de la Mina va
acollir dissabte la inauguració de
l’exposició Retrats Circulars, un
projecte fotogràfic impulsat pel
col·lectiu de periodistes i fotò-
grafs SomAtents i el Cau del Be-
sòs protagonitzat per cinc joves de
15 a 17 anys veïns del Besòs i la
Mina i que formen part del cau, in-
tegrant el grup dels Pioners. 

Un nom que, en aquest cas, els
hi ve com a anell al dit, ja que per
a molts ha estat la primera vega-
da que han hagut d’explicar com
veuen els seus barris i, a més, fent-
ho a través d’una càmera. Durant
diversos caps de setmana, So-
mAtents va organitzar tallers en
què van treballar amb els joves

perquè aquests expressessin la
seva realitat quotidiana amb una
càmera d’un sòl ús. El resultat fi-
nal ensenya que en aquests barris
no tot és blanc o negre. “Hi ha una
important escala de grisos”, diu el
monitor del cau, Pau Torner.

MARXAR O QUEDAR-SE
A la biblioteca s’hi poden veure
fins al 22 de juliol les reflexions i
les fotos de la Tania, l’Àlex, el Nico,
la Joaquina i el Jonathan. Al-
guns d’ells viuen a la Mina i altres
al Besòs, uns barris dels quals al-
guns  d’ells volen fugir, mentre que
altres reivindiquen els seus as-
pectes positius. Precisament, el fo-
tògraf de SomAtents, Borja Ale-
gría, admet que la intenció inicial
era fer canviar d’idea aquells que
volen marxar. “Al final, però, has
de respectar la seva visió de la re-
alitat”, diu. “Cal picar molta pedra

per canviar aquesta mentalitat”,
afegeix. En aquest sentit, Alegría
creu que això només és possible si
projectes com el de Retrats Cir-
culars promouen la coneixença
entre joves de la Mina o el Besòs
i altres procedents de barris be-
nestants de la comarca. “Quan ve
gent de fora i veu que aquí no no-
més hi ha delinqüència i dro-
gues, l’opinió dels veïns d’aquests
barris canvia”, argumenta el fo-
tògraf, que confessa haver estripat
molts prejudicis arran de la par-
ticipació en aquest projecte.

Per la seva banda, la fotògra-
fa Estefania Bedmar, també inte-
grant de SomAtents, considera
que el projecte ha de tenir més re-
corregut perquè incideixi en els jo-
ves. “No podem pretendre viure
fora del barri, arribar aquí i con-
vèncer-los que tot està bé”, diu. Se-
gons ella, els nois i noies del barri

tenen molt inculcats discursos
que han sentit sempre a casa
seva. En aquest sentit, per Bedmar
la clau és generar espais on els jo-
ves puguin sentir-se protagonis-
tes per veure i analitzar amb els
seus propis ulls la realitat del seu
barri. Un camí que passa per pro-
jectes fotogràfics com aquest o per
la participació dels adolescents al
Cau del Besòs. “El cau demostra
que la realitat es pot canviar”, de-
fensa la fotògrafa.

TRENCANT FRONTERES
Torner comparteix aquesta opinió
i explica l’aposta del cau perquè els
joves tinguin una mirada del ba-
rri més enllà de missatges externs
que, habitualment, arriben en
forma de notícies negatives.

El cau, a més, pren especial
improtància si tenim en compte
que s’ubica a la frontera entre la

Mina i el Besòs, invisible a simple
vista, però mentalment molt pre-
sent per a la majoria de veïns. I és
que, en moltes ocasions, els veïns
del Besòs no volen tenir rela-
cions amb la Mina, mentre que els
de la Mina acaben assumint que
al seu barri no hi ha futur, a dife-
rència del que tenen a només
uns quants carrers de distància.
“Al cau no hi ha fronteres i podem
trencar aquests discursos”, diu
Torner.

Qui sap si, més enllà de fron-
teres, en un futur es poden trencar
també estereotips, començant pels
que els nois i noies del Besòs i la
Mina tenen dels seus propis barris.
De moment, Alegría, Bedmar i
Torner creuen que van pel bon
camí. “Expressar-se a través de la
fotografia els ha permès veure
que poden explicar al món la visió
del seu barri ”, conclou el monitor.

Una mirada pròpia
L’exposició Retrats Circulars es pot veure a la Biblioteca Font de la Mina fins al 22 de juliol. Fotos: Estefania Bedmar

Andreu Merino
BESÒS/LA MINA

» SomAtents i el Cau del Besòs impulsen un projecte fotogràfic amb joves del Besòs i la Mina
» A través de la fotografia, expliquen com veuen la realitat dels seus barris, sovint estigmatitzats
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4Vueling y Aena, incompetentes
per David Rabadà

Tras muchos viajes en avión, e
independientemente del des-
tino aéreo que usted elija, hay
algo que se repite a menudo en
el Aeroport de Barcelona. Y es
que Aena y Vueling son unos
incompetentes. 

El verano pasado si llegaba
su vuelo pasadas las doce de la
noche, se producía el efecto Ce-
nicienta: su maleta se conver-
tía en calabaza, es decir, miles
de viajeros tenían que esperar
horas sus equipajes por falta de
personal. Ahora, este julio,
Vueling y Aena nos traen una
calabaza mayor, los primeros
por vender más plazas de las
disponibles pero con falta de
personal otra vez, y los segun-

dos por permitirlo. En fin que
hay miles de viajeros que, sor-
presa!, se quedan en tierra. 

Ni frustraciones, ni cabreos,
ni quejas logran que Aena o
Vueling den solución a algo que
siempre peca de lo mismo, la
avaricia de las empresas pro-
tegidas por leyes neoliberales
que les permiten el máximo de
beneficios a costa del trabaja-
dor. Y eso que Aena se opuso,
y su Gobierno del PP, a ceder
sus competencias a otras ad-
ministraciones bajo el pretex-
to de no restar calidad al via-
jero. Mientras el aeropuerto de
Barcelona sigue bajo el efecto
Cenicienta, habrá muchas ca-
labazas y ningún aprobado.

Un diari participatiu

Actualitat a la xarxa

#Efial

@Marat_BCN: Cas de possible corrupció
a alguns ajuntaments: que s'investigui!
Ara, que la premsa arribi abans que la
Guàrdia Civil... Fernández Díaz go home.

#Vueling

@taxisigualada: Per fi m'ha arribat un
vol de Vueling de Venècia, només amb
10 minuts de retard! És com si m'hagués
tocat la loteria, avui!

#TerceresEleccions?

@jaumepi: Pedro Sánchez diu no. Ni a
Rajoy ni a un altre. Dec ser un ingenu
però algú sap com s'evitaran unes ter-
ceres eleccions?

Un diari plural

L’any 2000 va arribar a Barce-
lona un noi procedent d’un po-
blet de Pakistan. Com molts al-
tres, buscava un lloc on poder
viure amb dignitat –la immi-
gració no és un fenomen nou i
mai no s’acabarà–. A Barcelona
va treballar de cuiner. Més tard
es va traslladar a les terres tar-
ragonines per buscar feina al
camp. Finalment va decidir tor-
nar a Barcelona per treballar
una altra vegada a l’hosteleria.

L’any 2003 va venir a Bada-
lona i, amb la seva parella, van
comprar un pis al barri de Sant
Roc. Eren anys de bonança i els
bancs donaven tot tipus de faci-
litat si et volies comprar un pis. 

En principi tot els anava molt
bé. Pagaven puntualment la quo-
ta hipotecaria, tenien feina i un
futur prometedor. En aquesta si-
tuació van arribar el fills.

Per raons diverses van deci-
dir traslladar la seva petita boti-
ga a l’avinguda Marquès de Sant
Mori. Com que passaven la ma-
jor part del dia a la botiga, molt
aviat van ser coneguts i esti-
mats pel veïnat.

Com diu l’havanera, quan
“arribaren temps de guerres, de
perfídies i traïcions” el nostre
amic Muhammad, com molts al-
tres, va tenir problemes per po-
der continuar pagant les quotes
hipotecàries i els consums bàsics.
Per això va optar per prioritzar
l’alimentació dels seus fills.

No va passar gaire temps
que el banc –en aquest cas el
Banco Popular– que tantes faci-
litats els havia donat, va decidir
desdonar-los. Tanmateix la fa-
mília va continuar vivint en al pis.

El 6 d’abril d’enguany una co-

missió judicial es va presentar al
seu domicili per procedir al des-
nonament. Afortunadament la
PAH en tenia coneixement i va
evitar que Muhammad i la seva
família anessin al carrer. La llei
24/2015 obligava els bancs a ofe-
rir una alternativa habitacional
abans d’executar un llançament.

Com sempre fa la PAH, l’en-
demà es va personar al jutjat per
demanar informació sobre el
què passaria. No va aconseguir
cap resposta. 

El 10 de maig, de nou, s’hi va
presentar la comissió judicial, en
aquest cas acompanyada per

una dotació dels Mossos, i sen-
se contemplacions va procedir al
llançament.

En aquell moment al pis no-
més hi havia la dona i els seus fills,
de 4 i 5 anys d’edat. En un primer
moment la dona, espantada, no
va obrir la porta. Va ser quan es
procedia a forçar el pany que va
trucar al seu marit i va obrir.

El marit es va posar en con-
tacte amb la PAH i uns quants
membres es van dirigir al domi-
cili com també ho van fer repre-
sentants del govern local per in-
tentar mitjançar i trobar una
solució millor. Tot va ser inútil. 

Més tard ens vam assabentar
de les irregularitats que, segons
les persones que hi eren presents
i un cop fetes les corresponents
investigacions, es van cometre.
No havien avisat la família, no es
va tenir en compte la presència
dels menors i no hi havia una al-
ternativa de reallotjament.

La família, ajudada per al-
guns veïns i per la PAH, van in-
tentar recuperar les seves perti-
nences. Només van tenir temps
per agafar el més necessari.

Si bé aquesta situació va ser
d’una crueltat difícil d’oblidar, el
més denigrant va ser el compor-
tament d’alguns Mossos. No tan
sols van actuar amb una agressi-
vitat injustificada sinó que també
van utilitzar expressions que pen-
sàvem que ja ningú emprava: “Si
no me hablas en español, no te en-
tiendo” . “Qué nos dices, que en tu
país te hubieran tratado mejor?”.

En aquest cas va ser més que
dramàtica la situació que es va viu-
re. Ens vénen a la memòria les de-
claracions de l’arquebisbe de Va-
lència, Antonio Cañizares, sobre
els emigrants o sobre el perill gai.
També les d’un diputat socialista
balear, Enric Casanova, que da-
vant les dificultats d’una cam-
brera romanesa per entendre el
que li deia, li va entestar: “Si no te
enteras, vete a tu puto país”. 

Sembla com si alguns enyo-
ressin els temps de les cavernes
i s’oblidessin que vivim en un es-
tat de dret i que el respecte als
drets humans ha d’estar per so-
bre de qualsevol ideologia.

Per això, els companys de la
PAH han decidit emprendre tots
tipus d’accions per aclarir els
fets i demanar responsabilitat. 

“Sembla com si alguns

enyoressin els temps

de les cavernes i 

oblidessin que vivim

en un estat de dret”

per Pedro Jesús Fernández                                  

4Els patriotes
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Un diari obert

Que consti que sóc un ferm partidari d'a-
quells que creuen i treballen per ampliar
el camp de ruptura amb l'Espanya del
78, tot creant un camp on els indepes i
els comuns puguin trobar-se. Sigui a par-
tir del referèndum, de polítiques de
desobediència o de treball munici-
pal –recordem Badalona–. Ara bé, dins
de la recent, marquetiniana i postmo-
derna mitologia dels comuns hi ha una
pràctica molt irritant que em sembla que
haurien d'esbandir si s'ha de treballar
plegats: l'apropiació indeguda.

Aquesta setmana, en el consell na-
cional d'EUiA en Joan Josep Nuet, que
és un bon paio, va fer electoralisme post-
electoral en comminar a ERC i la CUP
a "triar entre la Catalunya dels casinos
o la Catalunya popular que vol repre-
sentar En Comú Podem". Passat (¿?) el
cicle electoral, veig amb sorpresa que
perviu encara la cosa tan tronada de:
"Nosaltres som la gent, els indepes són
casta". Jo entenc que els partidaris de ser
borbònics alhora que revolucionaris
han de construir antagonismes allà on
puguin. El problema és que amb l'in-
dependentisme d'esquerres, aquesta
mena de trucs no colen.

Nuet prova, com fa sempre Domè-
nech, de disparar el gran canó soleturista
que, efectivament, fa molt de soroll
però només treu pólvora. El truc de la
burgesia catalana –independentisme–
vers les classes populars –comuns– no
surt ja ni les capses de Magia Borrás. So-
bre tot perquè la burgesia catalana són
també ells. La gauche divine 2.0 arren-

glerada amb Podemos és tan burgesa i
tan catalana com els de CDC. I mentre,
han governat dues dècades –amb ICV-
EUiA– a Barcelona han representat de
manera extremadament eficaç la política
de casino, hotel i robatori.

També ha estat molt irritant veure
com aquest espai polític s'ha apropiat in-
deguda i descaradament del 15M. Un
servidor, que hi va anar gairebé cada dia
i algunes nits, constata que va veure de
tot i tots. I a les places, molts indepes.
Igual que a totes les marees i a totes les
protestes i a tots els desnonaments. El
dia del desallotjament de plaça Catalu-
nya un dels colpejats va ser en David Fer-
nández, representant de la Catalunya po-
pular i de la independentista alhora.
Com tanta, tanta gent.

De fet, el primer i més potent fill d'a-
quell 15M del 2011 va ser l'11S del 2012.
Els carrers i les places des d'aleshores,
han estat plens de manifestacions, pa-
radetes i actes indepes mentre molts dels
"apropiadors" d'aquella data s'ho mira-
ven des dels platós de la Sexta. No. Ni el
15M és seu, ni ho és la Catalunya popu-
lar. I sí, ells també pacten amb la bur-
gesia (PSC, Planeta...).

A favor de treballar plegats i de
crear un espai comú d'esquerres nacio-
nalment centrat. Sobiranista i antiaus-
teritari. Molt d'acord. Però sense que
ningú s'apropiï d'aquell encapçalament
de la constitució Nord americana: We,
the people.

Article publicat a El Món

4We, the people
per Antonio Baños, periodista i exdiputat de la CUP al Parlament 

4Aprendre a conviure
per Jordi Lleal

El rei Felip VI ve a Girona a repartir pre-
mis a joves emprenedors. En el seu dis-
curs deixa anar una floreta: S’ha d’a-
prendre a conviure, entendre’s i res-
pectar-se. Un cap d’estat, que no rep a
Carme Forcadell com a presidenta del
Parlament de Catalunya, ens ve a donar
lliçons de convivència. 

Xavier Domènech parla de frater-
nitat per conviure amb els altres pobles
espanyols, afirmant que  primer van la
llibertat i la igualtat, sense elles no pot
haver-hi fraternitat. Que bonic! Ja ens
explicarà com ho pensa aconseguir a les
espanyes. Miquel Iceta tímidament,
proposa en el XIII congrés del PSC, al
conjunt dels espanyols una llei de “cla-
redat a la canadenca” que estableix les
condicions per si s’escau verificar el su-
port ciutadà a una eventual secessió. Qui
s’ho creu? Quan els barons del PSOE no

esperen ni 24 hores per dir-li que s’hi
posi fulles. Podemos, que sí però potser
ja ho veurem, amb una ambigüitat cal-
culada per no perdre més vots. 

Ciutadans, com si estigués plovent.
Quins canvis? PP, PSOE i Ciutadans no
deixen que Jorge Fernández Díaz com-
paregui davant de la Diputació Perma-
nent del Congrés a donar explicacions
per les infames entrevistes amb De Al-
fonso. El PP és normal que voti en
contra de la compareixença, però els al-
tres dos no s’entén, què volen canviar?
És com posar a Tomás de Torquemada
a vetllar pels jueus conversos o posar la
guineu a vigilar el galliner. Anem aviats!
Per a més inri, es munta una “casa de
barrets” a la seu del PP del carrer Gènova
i el seu cap diu que no en sap res. Però,
qui escull el personal? Sabeu què? Els
dic “fraternalment” adéu-siau!

#VidalMVP

@Federació Catalana de Bàsquet: A la
festa del bàsquet català 2016, Sergi Vidal
rep el trofeu MVP al millor jugador català
d’àmbit estatal.

#SantaColomaLGTBI

@nuriaparlon: Primera fiesta del
orgullo y la dignidad LGTBI en Santa
Coloma. Vamos Entenem Santa Coloma
LGTBI!

#MartínFerrer

@JoseLuisSAB: La Guàrdia Civil deté
Martín Ferrer, el propietari d'Amnesia, i que
va voler fer el "pelotazo" d'oci a Sant Adrià
de Besòs.

Opinió en 140 caràcters
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Badalona

La Generalitat desempatarà les
opinions sobre les proves d’accés
a la Guàrdia Urbana del 2014, tal
com va avançar El Punt Avui.
Després que un informe del de-
partament de Recursos Humans
de l’Ajuntament considerés que
no hi havia raó per declarar-les
nul·les i que els serveis jurídics
municipals es manifestessin a fa-
vor de fer-ho, ara el consistori ha
recorregut a la Comissió Jurídica
Assessora de la Generalitat, l’o-
pinió de la qual, tot i no ser vin-
culant, “serà tinguda en molta
consideració”, segons expliquen
fonts municipals.

Sigui quin sigui el posiciona-
ment de l’administració catalana,
la decisió final la prendrà l’Ajun-
tament, que ja ha informat del
procediment obert els dotze

agents que van accedir al cos a tra-
vés d’aquestes proves, els grups
municipals i els integrants del
tribunal que van coordinar l’exa-
men.

SOTA SOSPITA
Les proves del 2014 estan en sos-
pita des que alguns dels aspi-
rants van denunciar el procedi-
ment, després que sis dels po-
tencials agents que es van pre-
sentar a les proves obtinguessin
una nota molt superior a la resta.

D’aquests, cinc tenien vincles
amb escortes de l’aleshores al-
calde, Xavier Garcia Albiol, o
amb agents de la policia local.

La fiscal de Barcelona va ar-
xivar el cas fa un any perquè, se-
gons considerava, no es podia
demostrar que aquests sis aspi-
rants disposessin d’informació
sobre les preguntes de l’examen
abans de presentar-s’hi. Tot i
això, el Síndic de Greuges, Rafael
Ribó, va recomanar a l’Ajunta-
ment que declarés nul el procés.

El consistori podria declarar les proves nul·les. Foto: Arxiu

Les proves d’accés a la policia del
2014, pendents de la Generalitat
» L’Ajuntament ha demanat a la Comissió Jurídica Assessora de 
la Generalitat que determini si cal declarar nul l’examen d’ingrés

Primer mapa amb els punts
negres d’accessibilitat a Llefià 

ACCESSIBILITAT4La xarxa ciu-
tadana Llefi@net va presentar
dissabte el primer mapa d’ac-
cessibilitat a Llefià, en el marc de
les Jornades TIC Socials del dis-
tricte. Després d’un procés col·la-
boratiu amb l’associació Dei-
xem de Ser Invisibles i l’Asso-
ciació de Veïns de Sant Antoni de
Llefià,  Llefi@net va presentar un
mapa amb una setantena de
punts amb dificultats d’accessi-
bilitat, tant en la via pública
com als comerços, per a perso-
nes amb problemes de mobilitat
o per a aquelles que portin un

cotxet de nadó o un carro de la
compra, per exemple.

El mapa es pot consultar a
accessibilitat.llefia.org i mos-
tra els punts negres de Sant An-
toni i també alguns de Sant
Joan i fins i tot de la Salut.

A partir d’ara, els veïns que
vulguin poden registrar-se i afe-
gir nous punts negres. “La ini-
ciativa serveix per fer una ra-
diografia del districte i perquè les
administracions coneguin les
dificultats d’accessibilitat que
tenim”, explica el president de
Llefi@net, Jordi López.

La PAC reclama solucions 
per als desnonaments

HABITATGE4La Plataforma d’A-
fectats per la Crisi (PAC) ha con-
vocat una manifestació dissabte
a la plaça de la Vila en què de-
manarà solucions contra els des-
nonaments que es produeixen a
la ciutat.

Les reclamacions de la pla-
taforma van dirigides a l’estat es-
panyol, la Generalitat, el poder
judicial i l’Ajuntament, a qui de-
manen que compleixin l’article
47 de la constitució espanyola, re-
ferent al dret a l’habitatge, segons
expliquen en un comunicat. La
PAC insta els veïns a manifestar-

se dissabte a les set de la tarda
per protestar contra l’especula-
ció immobiliària i per demanar
la construcció d’un parc públic
d’habitatge.

D’altra banda, la PAC exigeix
a les administracions “el rescat”
dels ciutadans en situació d’ex-
clusió o de vulnerabilitat social.
“Si acceptem viure en aquesta
il·legalitat i no actuem, també en
serem responsables”, diuen.

L’última manifestació de la
PAC va ser el 17 de juny, també
a la plaça de la Vila, i va aplegar
desenes de persones.

El PAM avança amb 528
propostes sobre la taula

PARTICIPACIÓ4La primera fase
del Pla d’Actuació Municipal
(PAM) participatiu va acabar di-
jous amb 528 propostes presen-
tades -441 per la ciutadania i 87 pel
govern- que han rebut 13.007
vots. La més votada és la recon-
versió de l’edifici Eines Canela en
un equipament cultural, seguida
d’un pla d’acció contra la pobre-
sa i la vulnerabilitat social. La
tercera proposta més votada és
l’augment de carrils bici.

Avui el Centre Cívic de Sant
Roc acollirà a les set de la tarda la
sessió participativa en què els
veïns del districte 6 discutiran
les propostes d’inversions del go-
vern i la ciutadania. Dilluns que ve
serà el torn dels veïns del distric-
te 1 i dimecres que ve dels veïns del
districte 4, que serà l’última.

Un cop finalitzades les ses-
sions, les propostes es traslladaran
als tècnics municipals, que estu-
diaran la seva viabilitat.

Fes Estiu | Guingueta per a joves
Aquest estiu la platja del Coco acollirà la guingueta B2O, especialment dedicada als joves
de la ciutat. Diverses entitats oferiran activitats lúdiques -totes gratuïtes- en el marc de la

campanya Fes Estiu. A banda de les activitats a la B2O, la campanya recull les activitats
que es faran durant el juliol i l’agost a la ciutat, així com l’informe de l’estat de les platges.
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La Plataforma d’Afectats per la
Hipoteca (PAH) de Badalona
ha respost les afirmacions que
l’alcaldessa, Dolors Sabater, va
fer en l’entrevista publicada per
Línia Nord el 9 de juny. La bat-
llessa va assegurar que els “re-
ferents oficials” de la PAH no
qüestionaven el treball fet pel
seu govern a l’hora de crear un
parc públic d’habitatge, tal com
havia transmès Pedro Jesús Fer-
nández a aquesta publicació. 

Ara, la plataforma ha pre-
sentat una instància al registre
de l’Ajuntament en què ratifica
els representants de la PAH.
Per una banda, la instància es-
tipula que els representants de
la plataforma a la Comissió Tèc-
nica d’Emergències d’Habitatge
del Consell d’Habitatge de Ba-
dalona són Mercedes Riesco i
Pedro Jesús Fernández, els quals
la PAH també reconeix com els
seus representants en altres àm-
bits institucionals.

Així doncs, el gest de la pla-
taforma dóna validesa a les crí-
tiques realitzades en relació al
treball fet des del consistori per

impulsar el parc d’habitatge pú-
blic. Unes crítiques que fa un mes
Sabater va qüestionar en una
entrevista a aquesta publicació.

D’altra banda, tal com fa pa-
tent la instància, Riesco com-
pagina la tasca de representant
institucional amb la de portaveu,
conjuntament amb Montserrat
Garcia i David Lajara. En de-
claracions a aquesta publica-
ció, Garcia ha assegurat que la
presentació de la instància a
l’Ajuntament vol “deixar clar”
qui són els representants de la
PAH. “El consistori no pot es-

tablir qui ho és i qui no”, consi-
dera la portaveu.

L’AJUNTAMENT, TRANQUIL
Per la seva banda, l’Ajuntament
ha reaccionat amb tranquil·litat
al gest de la PAH.

El regidor d’Habitatge, Oriol
Lladó, explica que el govern
municipal pren nota de la ins-
tància presentada per la plata-
forma i minimitza el seu abast.
“Com a govern ens reunim cada
setmana amb la PAH i fins ara
no hi ha hagut cap problema
d’interlocució”, assegura.

La PAH va presentar la instància dilluns a l’Ajuntament. Foto: PAH

La PAH respon l’Ajuntament i
certifica els seus representants

JOVENTUT4La Fundació Ate-
neu Sant Roc ja ha posat en
marxa les seves activitats d’estiu,
enguany batejades amb el nom
d’Abracadabra i dedicades a la
màgia.

Fins al 15 de juliol, la Fun-
dació organitza el Casal d’Estiu
Trinitaires al Col·legi Santíssima
Trinitat. Uns 70 nois i noies de
3 a 16 anys participen en aquest
casal, en el qual fan teatre, jocs,
treballs manuals i sortides a
parcs d’atraccions i parcs aquà-
tics. Una oferta similar a la del
Casal d’Estiu Infantil, per a 120
infants de 5 a 12 anys. D’altra
banda, demà acaba el Casal
d’Estiu de Joves.

A més, la fundació també
organitza una ruta a Maçanet de
Cabrenys i unes colònies infan-
tils al Ripollès del 20 al 29 de ju-
liol. Per celebrar la cloenda dels
casals d’estiu es farà un espec-
tacle a càrrec del Mag Magoo.

CAMP DE TREBALL
Més enllà dels casals, la funda-
ció també organitza un camp de
treball sobre la infància en risc
social. Fins al 16 de juliol, 15 jo-
ves de l’escola dels Agustins de
Saragossa estudiaran la realitat
del barri, així com del districte de
Ciutat Vella, a Barcelona.

Vacances amb
molta màgia a
l’Ateneu Sant Roc

Proactiva salva
mil persones 
al Mediterrani

SOLIDARITAT4En el seu pri-
mer dia d’activitat al Mediterrani
central, l’ONG badalonina Pro-
activa Open Arms va salvar di-
marts més d’un miler de perso-
nes que anaven a bord de diver-
ses embarcacions a 14 milles de
les costes de Líbia.

Proactiva s’ha desplaçat a
aquesta zona del Mediterrani
amb el vaixell Astral, un antic iot
de luxe reconvertit en embarca-
ció medicalitzada de salvament
marítim, en el qual hi ha nou tri-
pulants.

Proactiva va salpar el 28 de
juny des del port de Badalona cap
a les costes del Mediterrani cen-
tral. Després de mesos a Lesbos,
ara l’ONG s’instal·la en una zona
on les rutes són més llargues i di-
fícils. Una zona, a més, on la pre-
sència de les màfies encara és
més forta que al mar Egeu.

Andreu Merino
BADALONA
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Casagemes acull avui 
el segon concert als badius

MÚSICA4El grup Pigro oferirà
avui en un badiu -pati interior- de
Casagemes el segon concert del
cicle Concerts als Badius, orga-
nitzat per Òmnium Cultural al
Barcelonès Nord, que enguany
arriba a la seva cinquena edició.

El 30 de juny el Quartet amb
flauta del Conservatori de Bada-
lona va donar el tret de sortida al
cicle amb un concert al badiu de
l’Associació de Veïns del Centre. 

El 14 de juliol el cicle es tras-
lladarà per primera vegada a
Santa Coloma de Gramenet, on el
grup Tedy on the rocks oferirà
una sessió de jazz a la seu de La
Colmena.

Per últim, el 21 de juliol el ci-
cle tornarà a Badalona, on la
cantant Sònia Moreno oferirà
un repertori de gospel, soul, ba-
lades, rumbes i funky mestís en
un badiu del centre.

‘A Grup Vocal’ portarà dissabte
el seu pop a l’Anís del Mono

CONCERT4El cor A Grup Vocal
serà el protagonista del segon
concert de les Nits d’Estiu del
Museu a l’antiga fàbrica d’Anís
del Mono.

El grup, que va arribar a la
fama a través de la seva partici-
pació en el concurs de TV3 Oh
Happy Day amb el nom d’A-
marcord, oferirà un concert ín-
tim que recorrerà els temes més
actuals del pop, així com la can-
çó catalana i els clàssics espan-
yols dels setanta.

A Grup Vocal forma part de
l’Orfeó Badaloní des d’aquest
any, després de fer una crida a la
Federació d’Ateneus de Cata-
lunya per trobar una entitat que

acollís el grup de cant dins el seu
projecte.

Una de les actuacions més re-
cordades del cor a la ciutat va ser
la de la Diada de Sant Jordi,
quan van oferir un concert al ca-
rrer, rodejats de parades de lli-
bres i roses.

El 15 de juliol el grup Casi el
mejor trío de tu vida clausura-
rà l’edició d’enguany de les Nits
d’Estiu del Museu a l’Anís del
Mono. Es tracta d’una formació
engrescadora i divertida que
conjunta música i veu, i que
aposta, amb imaginació i gràcia,
per un so mestís carregat d'ele-
ments del jazz clàssic i de la mú-
sica dixieland.

Ahir el Festival Cryptshow va do-
nar el tret de sortida a la seva des-
ena edició al Círcol. L’aniversari
demostra la consolidació del fes-
tival, una proposta de proximitat
del gènere fantàstic i de terror,
amb els curtmetratges com a eix
vertebrador però també amb pre-
sència de la literatura o el maqui-
llatge. “Hem crescut molt des que
el 2007 vam fer el festival en un
bar de Sant Adrià”, admet el seu
director, Toni Benages. “Per a
nosaltres el Cryptshow és com una
peça de col·leccionista que ens
agrada cuidar”, afegeix, alhora
que defuig la idea de competir
amb altres festivals com el de Sit-
ges. “Volem que això sigui una fes-
ta i que els fans del gènere s’hi sen-
tin a gust”, diu.

Sens dubte, la proposta del fes-
tival és atractiva. Enguany es pro-
jectaran 220 curtmetratges de 24
països d’arreu del món, que op-
taran al 10è premi Serra Circular.

PÚBLIC JOVE
El Cryptshow ja té un públic fidel,
que ha repetit presència al festival
en diverses ocasions. A més, se-

gons Benaiges, en les últimes edi-
cions també han notat un aug-
ment de l’afluència de públic jove. 

Precisament, enguany el
Cryptshow fa una aposta decidi-
da pels nens i els adolescents.
Avui a dos quarts d’una del mig-
dia hi ha programada una sessió
per a públic infantil, mentre que
demà a la mateixa hora serà el torn
del públic adolescent. Dues ses-
sions que, com totes les projec-
cions del festival, es faran al Cír-
col. A més dels curts, el certamen
també ofereix un altre esquer per
al públic jove, com els tallers de
maquillatge previs a les sessions
d’avui i demà.

POESIA AL CEMENTIRI
Avui a la nit, el festival celebrarà
una de les seves activitats més sor-

prenents, un recital de poesia gò-
tica al cementiri del Sant Crist, a
càrrec de Marçal Font, acompan-
yat del saxofonista Ferran Besal-
duch. Seguint amb la literatura,
dissabte el festival celebrarà el
Cryptshow literari, en col·labora-
ció amb l’editorial Males Herbes,
en el qual es presentaran deu re-
lats ecofuturistes. A més, diu-
menge es concedirà el premi ho-
norífic del festival a l’autor de cò-
mics, Josep Maria Beà.

Amb la diversificació de l’o-
ferta, el Cryptshow vol ser un
aparador multidisciplinari de
les creacions fantàstiques i de te-
rror. “No és un gènere freak”, diu
Benages. “Moltes pel·lícules i
sèries actuals són d’aquest tipus.
Qui ens estigmatitza ho fa des del
prejudici”, conclou.

El director, Toni Benaiges (dreta), en un acte de la passada edició. Foto: Twitter

El Cryptshow celebra deu anys
de terror i fantasia de proximitat
Redacció
BADALONA
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De les deu del matí a la una del
migdia, Ràdio Ciutat de Bada-
lona emet avui un programa
especial des de la plaça de la Vila
per celebrar el 35è aniversari de
l’emissora, que va néixer el 7 de
juliol de 1981. Aquell dia, el ma-
gazín El Badiu servia de targe-
ta de presentació per als oients
i avui els seus protagonistes -Mi-
quel López, Jordi Martí, Carlos
Acózar i Marta Puértolas- do-
naran el tret de sortida a l’e-
missió especial d’aniversari.

Després, el programa repas-
sarà com l'emissora local ha ex-
plicat les fites històriques dels
darrers 35 anys de la història de
la ciutat, com ara la consecució
de la Copa d'Europa per part de
la Penya, o les grans crisis in-
ternacionals, com per exemple
la Guerra del Golf.

D’altra banda, els oients po-
dran recordar programes histò-
rics de Ràdio Ciutat de Badalo-
na de la mà dels seus presenta-
dors i amb fragments que s’han

recuperat per a l’ocasió, proce-
dents de l’arxiu sonor de l’e-
missora municipal.

Seran molts els convidats
il·lustres que circularan pel pro-
grama, com per exemple el pri-
mer alcalde de la democràcia a
Badalona i impulsor de la ràdio,
Màrius Díaz. 

Els oients que vulguin seguir
el programa ho podran fer a tra-
vés del 94.4 de la FM, de l’e-
missió en streaming de teleb.cat
i de l’aplicació per a dispositius
mòbils Teleb, disponible per a
Android i iOS.

MISSATGES A LES XARXES
Per escalfar motors abans de l’a-
niversari, Badalona Comunica-
ció ha publicat a través de les
xarxes missatges de felicitació de
professionals il·lustres que han
passat per la ràdio en aquests 35
anys.

Entre altres, Toni Soler, Ma-
nel Pinyero, Gemma Liñán,
Gemma Solà, Laura Fa o Fer-
nando García han dedicat uns
minuts a felicitar l’emissora mu-
nicipal, que avui celebra 35 anys
d’informació i entreteniment a
la plaça de la Vila.

La ràdio celebra el 35è aniversari
» Ràdio Ciutat de Badalona reviu avui a la plaça de la Vila el primer dia d’emissió, el 7 de juliol de 1981

» L’emissora municipal fa un programa especial de tres hores, de deu del matí a una del migdia

El programa especial repassarà moments històrics de l’emissora. Fotos: Ràdio Badalona

Redacció
BADALONA



Per a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 686 429 517 15 | 7 juliol 2016 línianord.cat



| 16 7 juliol 2016línianord.cat

Centre Comercial Passeig de la Salut
www.passeigsalut.com

Centre Comercial Passeig de la Salut - Butlletí nº 10



17 | 7 juliol 2016 línianord.cat

Centre Comercial Passeig de la Salut
www.passeigsalut.com

Centre Comercial Passeig de la Salut - Butlletí nº 10



7 juliol 2016

| 18

línianord.cat

Santa Coloma

Victòria de l’Ajuntament per
incompareixença als tribunals.
L’advocacia de l’estat no es va
presentar al judici del 30 de
juny després de la demanda
presentada contra el consistori
pel nomenament de dotze cà-
rrecs directius al Ple del 16 de ju-
liol del 2015.

En la denúncia, l’estat con-
siderava irregulars els nome-
naments a l’entendre que el go-
vern municipal havia designat
tasques directives que només
podien fer funcionaris a perso-
nes properes políticament. En el
seu moment, el govern de Par-
lon va escudar-se en la llei mu-
nicipal i de règim local de Cata-
lunya, assegurant que empara
els nomenaments de càrrecs de
confiança com a personal di-

rectiu. Ara, la jutgessa ha inter-
pretat la incompareixença de
l’advocacia de  l’estat com una
no ratificació de la demanda i l’e-
xecutiu municipal interpreta
que es confirma la legalitat dels
nomenaments, anunciant -cen-
yint-se a un comunicat- que
aquests continuen “plenament
vigents”.

C’S, CRÍTICS
Tot i el desistiment de l’estat, l’o-

posició manté les crítiques en-
vers els nomenaments. És el
cas de Ciutadans, que ha insis-
tit en el seu rebuig a les políti-
ques de contractació públiques
del PSC. “Que el judici no s‘hagi
celebrat no implica que l’Ajun-
tament contracti el personal de
manera objectiva”, assegura el
seu portaveu, Dimas Gragera.
“Demanem una convocatòria
pública per a aquest tipus de pla-
ces”, afegeix.

Els nomenaments es van aprovar al Ple del 16 de juliol del 2015. Foto: Arxiu

L’Estat no es presenta al judici
pel nomenament de directius
» L’Ajuntament dóna per provada la legalitat dels nomenaments
» Ciutadans manté les crítiques a les polítiques de contractació

Acord amb els treballadors
de Siresa a la deixalleria

OCUPACIÓ4Els treballadors de la
deixalleria municipal i del punt
verd del Raval, que corrien el risc
de quedar-se sense feina l’1 de ju-
liol, han vist satisfetes les seves de-
mandes.

Divendres passat va entrar en
vigor el nou contracte d’adjudi-
cació de la deixalleria i el punt
verd, que des d’ara seran gestio-
nats per la Fundació Tallers. La
concessió al nou adjudicatari no
incloïa cap clàusula de subrogació
dels treballadors, amb la qual
cosa deixava a l’aire el futur dels
tres empleats de l’empresa públi-
ca Siresa, participada per l’Àrea
Metropolitana de Barcelona
(AMB) i l’Ajuntament de Barce-
lona. Al seu torn, Siresa depèn de
Tersa, una altra empresa pública

integrada per les mateixes admi-
nistracions.

En aquest sentit, el sindicat
CTTR, present al comitè d’em-
presa de Siresa, ha negociat amb
l’empresa per mantenir els llocs de
treball. Finalment, una empleada
de la deixalleria serà reubicada,
l’altre ha arribat a un acord per l’a-
comiadament i el treballador del
punt verd també serà reubicat.
“No ha estat fàcil”, explica el por-
taveu de CTTR, Manuel Sánchez,
que diu haver rebut suport de la
presidenta de Tersa, Janet Sanz,
i del regidor de Som Gramenet, Ai-
tor Blanc. En canvi, Sánchez cri-
tica l’alcaldessa i consellera de
Tersa, Núria Parlon. “Va prome-
tre solucions i només ha marejat
la perdiu”, conclou.

Nou repartiment solidari
d’entrades per al Rock Fest

MÚSICA4L’Ajuntament ha tornat
a impulsar un repartiment solidari
d’entrades per als veïns que vul-
guin anar gratuïtament al pri-
mer dia de la tercera edició del fes-
tival Rock Fest Barcelona, que se
celebrarà al parc de Can Zam el
15,16 i 17 de juliol.

El consistori ha impulsat el re-
partiment de 1.800 entrades, que
s’entregaran a aquells veïns que
hagin col·laborat portant com a
mínim tres quilos o litres d’ali-
ments al Programa Municipal
d'Aliments Solidaris. Entre di-
lluns i dimecres el consistori va ha-

bilitar de nou les donacions al banc
d’aliments, en una iniciativa amb
la qual es calcula recaptar més de
cinc tones d'aliments per a colo-
mencs sense recursos.

BLIND GUARDIAN
Els beneficiaris de les entrades a
través d’aquesta campanya soli-
dària podran assistir gratuïta-
ment al primer dia del Rock Fest
el 15 de juliol. 

Els caps de cartell de la jorna-
da inaugural seran els alemanys
Blind Guardian, referents mun-
dials del heavy metal.

Adjudicaran disset pisos de
lloguer amb opció de compra
HABITATGE4L’1 de juliol va co-
mençar el termini per sol·licitar
l’adjudicació de disset pisos de llo-
guer amb opció de compra a l’a-
vinguda de la Generalitat i al ca-
rrer Joan Ubach. 

Els habitatges són promoguts
per l’Institut Metropolità de Pro-
moció de Sòl i Gestió Patrimonial
(IMPSOL) -una empresa pública
dependent de l’Àrea Metropoli-
tana de Barcelona (AMB)- i el seu
lloguer oscil·la entre els 383 i els

498 euros. Els interessats en l’ad-
judicació han d’adreçar-se a l’ofi-
cina Local d’Habitatge abans del
31 de juliol

Finalment, l’IMPSOL, des-
prés de la demanda de SOM,
prioritzarà la concessió dels pisos
a famílies amb  dificultats econò-
miques. En canvi, l’AMB no ha sa-
tisfet la demanda d’abaixar el
preu de lloguer o anul·lar l’opció
de compra per mantenir els ha-
bitatges al parc públic de lloguer.

Detencions | Cau un grup de falsos revisors del gas
Els Mossos d’Esquadra han desmantellat un grup de falsos revisors del gas que estafava persones grans. La
policia ha identificat quatre homes que acumulen una trentena d’antecedents policials. D’aquests, tres han

estat detinguts, mentre que el quart encara està pendent de detenció. Els presumptes estafadors s’identifica-
ven amb el nom d’una empresa fictícia i aprofitaven l’entrada als habitatges per robar joies i diners. 

Redacció
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‘Veu animal’ porta 
la seva fira al Parc Europa

DRETS4El Parc Europa serà
dissabte l’escenari de la Fira
Veu Animal 2016, que comen-
çarà a les onze del matí i finalit-
zarà a les nou del vespre.

La iniciativa inclourà diver-
ses xerrades, com per exemple
dues que abordaran les colònies
de gats a la ciutat i l’educació ca-
nina. D’altra banda, també es
programaran actuacions de mú-
sica i ball i desfilades de gossos,

procedents de les diferents pro-
tectores d’animals que prenen
part en l’esdeveniment.

DRETS DELS ANIMALS
Veu Animal és una associació
fundada el 2012 que té com a ob-
jectiu vetllar pels drets i les ne-
cessitats dels animals, així com
l’educació i sensibilització sobre
què significa una tinença res-
ponsable d’animals domèstics.

Els castellers viuen 
la seva diada més emotiva

CULTURA POPULAR4Els Cas-
tellers de Santa Coloma van
viure dissabte una trobada de
l’Avi Porta molt especial. La re-
cent mort d’una integrant de la
colla va fer que l’emoció estigués
a flor de pell, tal com reconeix el
cap de colla, Jaume Allepuz.
De fet, els camises blaves van co-
mençar la diada amb un pilar de
4 de dol.

Després del moment solem-
ne, la colla va continuar la seva
actuació amb un 3 de 6 i dos 4
de 6 i va acabar la jornada amb
un altre pilar de quatre.

Per la seva banda, la Colla
Jove de L’Hospitalet i els Cas-
tellers de Sant Adrià van parti-

cipar en la trobada com a con-
vidades. “És un gust treballar
amb aquestes colles”, explica
Allepuz. “Són molt properes a
nosaltres perquè tenim moltes
coses en comú”, afegeix.

Un treball conjunt amb co-
lles de municipis veïns que, se-
gons sembla, serveix també per
atreure més gent a la plaça, tal
com es va demostrar dissabte.

Ara, els Castellers de Santa
Coloma es desplaçaran diu-
menge a Castelldefels per par-
ticipar en una nova diada cas-
tellera i no tornaran a actuar fins
a la Festa Major colomenca,  on
esperen fer un bon paper davant
de la seva gent.

“Hem de prendre consciència
col·lectiva i lluitar amb un som-
riure pels nostres drets”.  Aques-
ta és una de les proclames que l’as-
sociació Entenem Santa Coloma
LGTBI va llançar en el manifest
llegit en l’acte del Dia Internacio-
nal de l’Orgull LGTBI, celebrat dis-
sabte al Mas Fonollar. Era la pri-
mera vegada que la ciutat cele-
brava el Dia de l’orgull amb un acte
com aquest i l’associació Entenem
valora molt positivament la res-
posta dels veïns. “S’han superat les
expectatives”, explica Rafael Vi-
cenç, membre de l’associació, que
durant la lectura del manifest va
aprofitar per declarar el seu negoci
-la xarcuteria del carrer Vistalegre-
el primer obertament gai de San-
ta Coloma

“NORMALITAT AMAGADA”
Entenem Santa Coloma LGTBI es
va presentar oficialment el 17 de
maig i Vicenç considera que l’e-
xistència d’aquesta associació aju-
darà a combatre el que anomena
“normalitat amagada” a Santa
Coloma. “Fins ara estàvem sols
dins l’armari. Molts veïns no ma-

nifesten la seva sexualitat oberta-
ment”, assegura Vicenç.

Ara, ell i els seus companys de
l’associació confien a poder ajudar
els seus veïns a través de la sensi-
bilització i la solidaritat. A més,
pròximament l’Ajuntament ce-
dirà un local a Entenem Santa Co-
loma. En aquest sentit, Vicenç
celebra la col·laboració del con-
sistori i considera “clau” que el go-
vern municipal hagi tirat endavant
una àrea específica per als drets del
col·lectiu LGTBI, gestionada per la
regidora Petry Jiménez. “Això
ens permetrà ajudar molta gent i,

de fet, dissabte ja van venir mol-
tes persones a preguntar com po-
dia col·laborar amb nosaltres”,
conclou Vicenç.

Ara, Entenem Santa Coloma
ja pensa en quines seran les se-
güents iniciatives que impulsa-
rà el col·lectiu, després d’un Dia
de l’Orgull que va ser un èxit i va
congregar centenars de veïns al
Mas Fonollar. Per començar,
l’associació avança que vol im-
pulsar tallers contra l’homofòbia
a les escoles, adreçats tant als
alumnes del centre com als pa-
res i mares d’aquests.

Imatge de la celebració de dissabte al Mas Fonollar. Foto: Twitter

Èxit del primer dia de l’orgull
LGTBI a Santa Coloma

Redacció
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La Unitat Central Operativa
(UCO) de la Guàrdia Civil va de-
tenir dimarts a Eivissa l’empresari
Martín Ferrer, propietari de la dis-
coteca Amnesia en aquesta illa i un
dels reis de l’oci nocturn a l’estat
espanyol, que encara manté la
concessió de les antigues carpes
Marina Besòs. L’actuació va ser
impulsada per una denúncia de la
Fiscalia i autoritzada pel jutjat
d’instrucció número 1 d’Eivissa.
Tot i que el tribunal ha declarat el
secret d’actuacions, diverses fonts
apunten que la detenció s’em-
marca en una investigació contra
el blanqueig de capitals i frau a la
Hisenda pública. 

Segons les mateixes fonts, la
UCO també hauria detingut el
fill de Ferrer, el responsable de la
discoteca i el comptable. A banda
de les detencions, els agents de la
Guàrdia Civil -que van aterrar a la
discoteca en helicòpter- també
van emportar-se de l’establiment
diverses caixes plenes de docu-
mentació. 

MARINA BESÒS
Ferrer és propietari de diverses
discoteques arreu de l’estat i n’ha
liderat moltes altres que ja han
tancat, com per exemple l’Atlàn-
tida de Sant Adrià. Tot i que
aquest establiment fa dos anys que
va tancar les seves portes, l’em-
presa Innovaciones Calem, con-
trolada per Ferrer, encara és l’ad-
judicatària dels terrenys, tal com
ha confirmat el Consell Comarcal
del Barcelonès a aquesta publica-

ció. L’ens comarcal li va concedir
la gestió el 2013 i, segons ha pogut
saber Línia Nord, l’adjudicació ca-
ducaria aquest desembre.

El 2013 Ferrer va traslladar l’A-
tlàntida de Sitges a Sant Adrià i, a
més, volia obrir un altre macro lo-
cal a Port Fòrum sota la marca
Amnesia. De fet, el 20 de no-
vembre de 2012 Ferrer va visitar
la zona on s’havia d’aixecar la
nova Amnesia acompanyat de
l’expresident de la Generalitat,
Jordi Pujol, i l’arquitecte Jean
Nouvel, que l’havia de construir.

Finalment, tot se’n va anar
en orris. L’Atlàntida va tancar el
2014 després que els veïns es
queixessin pel soroll i que l’Ajun-
tament reclamés a Ferrer, sense
èxit, la documentació necessària
per desenvolupar les activitats de
la discoteca. D’altra banda, el fa-
raònic projecte de Port Fòrum no
va veure la llum i el prestigiós Nou-
vel no ha trepitjat més Sant Adrià.

TERRENYS POLÈMICS
Abans de l’Atlàntida, els terrenys
ja havien acollit negocis d’oci noc-
turn. Per exemple, el 28 de juliol
de 2009 s’adjudicaven els te-
rrenys de Marina Besòs per al seu
ús lúdic i recreatiu a l’empresa Gi-
mesport. Una concessió, però,
que no va ser feta pel Consell Co-
marcal sinó per l’Ajuntament, tot
i que els terrenys eren propietat de
l’ens comarcal, tal com ha confir-
mat el consell a Línia Nord. Ni
aquest últim ni l’Ajuntament han
volgut explicar, però, com és que,
si els terrenys eren de titularitat co-
marcal, es van adjudicar des del
consistori.

Les dues administracions
justifiquen el seu silenci pel
procés judicial obert en relació
amb els terrenys de Marina Be-
sòs. Un procediment pel qual l’e-
xalcalde, Sito Canga, està im-
putat per presumptes delictes de
prevaricació i estafa.

L’Atlàntida va provocar fortes protestes veïnals. Foto: Facebook

Detingut l’adjudicatari de 
les carpes de Marina Besòs

» La policia deté Martín Ferrer per presumpte blanqueig de capitals
» Innovaciones Calem manté la concessió dels polèmics terrenys

Protesta contra el crematori
en paral·lel a les negociacions

SOCIETAT4Centenars de veïns
van demostrar el 30 de juny el seu
rebuig a la instal·lació d’un forn
crematori al futur tanatori de la
Catalana. La marxa va recórrer la
distància entre l’estació de Renfe
i els terrenys on està previst que
s’ubiqui l’equipament, amb la
presència de diversos càrrecs elec-
tes de Sant Arià en Comú i ERC.
“La mobilització es manté”, afir-
ma satisfeta Pilar Raja, portaveu
d’Stop Crematori, la plataforma
que va convocar la manifestació de
dijous passat.

El Ple de maig va aprovar una
moció que instava l’Ajuntament a
deixar “sense efecte” la clàusula del
projecte del tanatori que inclou la
instal·lació del crematori.

Amb l’aprovació del text, l’A-
juntament va adquirir el com-
promís de negociar amb el Con-
sell Comarcal del Barcelonès 
-propietari majoritari dels te-
rrenys- i la unió temporal d’em-
preses Tanatori del Litoral -adju-
dicatària del projecte- per trobar
alternatives a la construcció del
forn.  

La primera reunió entre el
consistori i l’ens comarcal va ser
el 29 de juny, però l’Ajuntament
no ha volgut fer declaracions al
respecte i tampoc ha traspassat
cap informació a la comissió de se-
guiment de les negociacions, in-
tegrada també per representants
de la resta de grups municipals i
de la plataforma Stop Crematori.

MES denuncia l’Ajuntament 
i Callau a la Junta Electoral

POLÍTICA4El Moviment d’Es-
querres (MES) ha denunciat l’A-
juntament i l’alcalde Joan Callau
a la Junta Electoral Central pel que
consideren un incompliment de la
llei electoral. 

L’origen del conflicte és la re-
núncia al gener del regidor de
MES Juan Vizcaíno, que era el nú-
mero dos a la llista electoral. El seu
relleu era Fina López, número 3,
però la candidata encara no ha ex-
pressat si vol prendre possessió o
no com a regidora. Aquesta inde-
finició ha fet que en els últims cinc
plens MES hagi comptat només
amb la presència d’una regidora,
la portaveu Isabel Marcuello.

Segons Marcuello, que igual
que López havia format part del
PSC, Callau hauria fet amb retard
els tràmits per formalitzar el relleu
de regidors. Un cop aquests trà-
mits es van realitzar, la portaveu
de MES denuncia que Callau no va
complir amb l’obligació de re-
flectir a l’ordre del dia de cada Ple
que López podia recollir l’acta de
regidora.

Per la seva banda, fonts mu-
nicipals expliquen que López va
comunicar a Callau que “ella di-
ria quan vol prendre possessió
del càrrec”. “Quan ella vulgui
s’inclourà el punt a l’ordre del dia
del Ple”, conclouen.

Casal de la Mina | Nou espai de jocs i trobada
L’Associació Casal Infantil la Mina ha impulsat un procés participatiu per a la recuperació del pati del casal
com a espai de joc i trobada comunitària al barri. El casal busca ara finançadors que puguin aportar diners
per tirar endavant projectes com un jardí intergeneracional o un espai amb gronxadors per als més petits.

L’objectiu del procés és transformar el pati del casal en un espai segur, adaptat i obert al barri.

Andreu Merino
SANT ADRIÀ
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Montgat

Montgat impulsa la primera
jornada de diversitats sexuals
IGUALTAT4Demà el parc del
Tramvia acollirà la primera edi-
ció de les Jornades de diversitats
sexuals de Montgat, una inicia-
tiva emmarcada dins el Pla d’ac-
tuació local LGTBI.

Les jornades començaran a
les nou del vespre amb un col·lo-
qui sobre els drets del col·lectiu
LGTBI presentat per l’observa-
tori contra l’Homofòbia. Tot se-
guit, es projectarà la pel·lícula
Pride, basada en el suport de la
comunitat LGTBI a la vaga pro-
tagonitzada pels miners de
Gal·les durant el govern de Mar-
garet Thatcher. La cinta va ser
tot un èxit al Regne Unit i va ser
nominada a millor pel·lícula als
Globus d’Or. Una distinció a la

qual també va optar als Premis
Gaudí.

PLA D’ACTUACIÓ LOCAL
Les jornades s’emmarquen dins
el Pla d’actuació local LGTBI, l’o-
rigen del qual es remunta al ge-
ner, quan el Ple va aprovar per
unanimitat la moció per la im-
plantació de plans i polítiques lo-
cals d'eradicació de l'assajament
escolar, l'homofòbia i la trans-
fòbia als centres educatius i es-
pais juvenils.

Dins dels acords es va pren-
dre el compromís  de desenvo-
lupar el pla, una de les potes
principals del qual és la sensibi-
lització, com la que es farà demà
a aquesta jornada.

Fotografia | Tercer concurs d’Instagram
Des de l’1 de juliol i fins a l’11 de setembre la Biblioteca Tirant lo Blanc organitza el tercer concurs de

fotografies d’Instagram, vàlid per a totes les fotografies que captin instants de lectura fetes en el 
període d'estiu. Qui vulgui participar-hi ha de penjar les seves fotografies amb les etiquetes 

#bibliomontgatestiu16 #bibliomontgat. El premi serà un val de 50 euros per a la compra de llibres.

Avui a les set de la tarda, la regi-
dora de Participació Ciutadana,
Laura Ribot, presentarà a la Bi-
blioteca Tirant lo Blanc les línies
de treball de la seva regidoria en
aquest mandat. Entre altres qües-
tions, Ribot explicarà els canvis
que s’aplicaran en les subven-
cions a les entitats, així com en el
catàleg de serveis que se’ls hi
ofereix. 

D’altra banda, l’Ajuntament
també oferirà formació i asses-
sorament al teixit associatiu en
matèria d’economia o fiscalitat.
Ara bé, el gruix del treball muni-
cipal en l’àmbit de la participació
ha d’arribar l’any que ve. I és que
l’Ajuntament començarà a ela-
borar el 2017 el Pla de participa-
ció ciutadana, amb el suport de la
Diputació, que inclourà el nou re-
glament de participació local. A
més, Ribot avança que la volun-
tat del govern municipal és “di-

namitzar” el Consell de la Vila, un
ens sense caràcter vinculant cons-
tituït el 2010 i integrat per re-
presentants dels partits, entitats
i personalitats rellevants de la vila.
“En el darrer mandat l’Ajunta-
ment no hi va comptar”, assegu-
ra la regidora, que fa extensives
les crítiques a les polítiques de
participació de l’executiu de Fran-
cesc Garcia. “Només dinamitza-
va les festes, mentre que nosaltres
volem fer partícip el poble de la
gestió pública”, considera Ribot. 

Unes crítiques que Garcia re-
butja. “El meu govern va trepit-
jar molt el carrer”, assegura l’e-

xalcalde, que posa com a exem-
ple la participació del Club Ma-
rítim en la segona fase de refor-
ma del passeig Marítim. “L’actual
govern no és el millor exemple de
portes obertes”, conclou.

XERRADA I DEBAT
Avui, les explicacions de Ribot
aniran seguides d’una xerrada a
càrrec del director general de la
Fundació Pere Tarrés, Josep
Oriol Pujol Humet, i una taula
rodona sobre la realitat del tei-
xit associatiu a Montgat amb la
participació de diverses enti-
tats del municipi.

Una de les convocatòries del Consell de la Vila. Foto: Twitter

L’Ajuntament diu que vol
“dinamitzar” el Consell de la Vila
Redacció
MONTGAT
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Les obres al Parc del Doctor
Mascaró es faran a la tardor

Jardins Lola Anglada | Nit de música amb Sambala
Els jardins de Lola Anglada acolliran avui a partir de les 22h una nit de música amb el con-
cert del grup Sambala, de música brasilera. La banda oferirà un espectacle basat en la mú-

sica popular del país llatí, a partir de cançons d’alguns dels grans autors brasilers tot pas-
sant-les pel seu filtre personal i eclèctic. El concert acabarà a dos quarts de dotze.

El Ple municipal va aprovar di-
marts una ampliació de les be-
ques i ajudes escolars. Una pro-
posta que, segons l’alcaldessa,
Ester Pujol, està pensada per
arribar als “mileuristes”. Con-
cretament, l’ampliació preveu
una nova tarifació social, que té
com a objectiu cobrir les neces-
sitats d’aquelles famílies amb in-
fants de 0 a 12 anys que necessi-
ten una beca però tenen ingres-
sos per sobre la mitjana. A més,
el nou sistema va més enllà de les
ajudes per al menjador i també
inclou beques per al material es-
colar, llibres i sortides. 

La quantitat destinada a les
ajudes escolars el curs que ve serà
de 41.500 euros i el govern mu-
nicipal ha qualificat el nou mo-
del de prova pilot. “En funció de
com vagi, veurem com es treba-
lla el pròxim curs”, va dir Pujol al
Ple. En aquest sentit, la portaveu

de CiU, Olga Rué, va demanar a
la regidora de Drets Socials,
Marta Guàrdia, que un cop tan-
cades les sol·licituds de beques
informi els grups de quantes fa-
mílies hi han accedit. “Caldrà
veure si s’ha pecat per excés o per
defecte”, va dir.

Per la seva banda, el portaveu
de Junts per Tiana (JxT), Isaac
Salvatierra, va donar un “vot de
confiança” al model proposat pel
govern. “Desconeixem si la quan-
titat assignada serà suficient. Fa-
rem un seguiment del sistema de

beques per assegurar-nos que
és just i eficaç”, va dir. 

MODEL CULTURAL
D’altra banda, JxT es va mostrar
bel·ligerant amb el govern, acu-
sant-lo de no proposar un model
cultural definit per a Tiana.

JxT va demanar al govern
que el Consell de Cultura treba-
lli per definir aquest model, men-
tre que la regidora de Cultura,
Núria Blasco, va respondre que
això ja s’està treballant amb l’e-
laboració del Llibre Blanc.

Imatge del Ple celebrat dimarts. Foto: Twitter

Nou model de beques escolars
per a famílies “mileuristes”

Redacció
TIANA

URBANISME4Finalment l’A-
juntament ha decidit fer obres
al parc del Doctor Mascaró. Tal
com va avançar Línia Nord, el
consistori meditava enderrocar
la part de les escales del parc i
finalment el govern municipal,
a través de la comissió de Via
Pública de l’Ajuntament, ha de-
cidit tirar les reformes enda-
vant.

“La zona de les escales és bas-
tant vella i ja fa temps que
pensem a reformar-la”, apuntava
la regidora d’Urbanisme i Via
Pública, Núria Garcia, després
del fort aiguat que va caure al

poble el 18 de juny, que va
provocar desperfectes en aque-
sta àrea del parc.

Les obres, això sí, no
començaran fins a la tardor, un
cop s‘hagi celebrat la Festa
Major al setembre. En aquest
sentit, el consistori vol evitar
que les reformes coincideixin
amb la celebració de les festes
del poble. A més, aquesta cal-
endarització deixa marge a l’A-
juntament per buscar els
recursos econòmics necessaris
per tirar endavant la reforma,
el pressupost de la qual encara
no s’ha fet públic.
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Comarca

Tusgsal reforça els serveis 
de les línies B1, B24 i B27

TRANSPORT4A partir d’aquest
juliol, Tusgsal reforça el servei de
les seves línies B1, B24 i B27. 

Des de dilluns, els autobusos
de la línia B1 passaran cada 10
minuts els dies feiners, en comp-
tes de la freqüència de 12 que te-
nien fins ara. La línia cobreix el
recorregut entre el barri de Fon-
do, a Santa Coloma de Grame-
net, i Pep Ventura, a Badalona,
passant per l’àrea comercial de
Montigalà, el centre de Badalo-
na o el barri del Sant Crist.

D’altra banda, la línia B24
compta des de dilluns amb un
vehicle més. Segons Tusgsal, en
aquest cas l’objectiu és recupe-
rar la puntualitat del servei, que

s’havia vist alterada a causa d’un
increment d’usuaris de la línia.
En aquest cas, la B24 passa per
L’Hospital de Can Ruti, els barris
superiors a l’autopista i arriba
fins a la Ronda de Sant Pere, a
Barcelona.

Per últim, la línia B27 s’ha
reforçat els dissabtes, amb la
qual cosa els seus autobusos tin-
dran una freqüència de 12 mi-
nuts, tres menys que fins ara.
Durant el mes d’agost, l’aug-
ment de la freqüència també
s’aplicarà els dies feiners. La lí-
nia cobreix el recorregut entre
els barris colomencs de Sin-
guerlín i les Oliveres i l’Hospi-
tal badaloní de Can Ruti.

Solidaritat | Mulla’t per l’Esclerosi Múltiple
Diumenge diverses piscines de la comarca participaran en una nova edició de la iniciativa solidària Mulla’t per
l’Esclerosi Múltiple. A Badalona, seran les piscines de Sistrells, Mas Ram, la municipal Mireia Belmonte i l’U-
BAE de Llefià. A Santa Coloma, seran el Centre Esportiu Raval el Complex Esportiu Torribera, les piscines de

Can Zam i Duet Sports. A Sant Adrià, la Marina Besòs i el Club de Tennis i a Tiana la piscina municipal.

Badalona i Santa Coloma de Gra-
menet seran dos dels primers
municipis que rebran habitatges
cedits pel BBVA per atendre casos
d’emergència residencial de fa-
mílies vulnerables, en el marc de
l’acord firmat dilluns entre l’enti-
tat financera i la Generalitat.

Amb aquest pacte, el BBVA ha
cedit 1.800 habitatges al Govern,
que es lliuraran en lots de 300
cada sis mesos. Els primers 300
s’entregaran, segons la Generali-
tat, de forma immediata a locali-
tats on es considera que hi ha una
alta necessitat d’habitatges per a
emergències. En aquesta llista hi
apareixen Badalona i Santa Colo-
ma, a més de Barcelona o L’Hos-
pitalet de Llobregat, entre d’altres.

Com a mínim, la meitat dels
pisos que es cediran estaran buits.
La resta poden trobar-se ocupats
per persones afectades per pro-
cessos de desnonament o per

ocupants irregulars. L’ús de l’ha-
bitatge cedit a la Generalitat tindrà
una durada de cinc anys. 

D’altra banda, tot i que el
BBVA i la Generalitat ja han acor-
dat la quantitat de pisos que ce-
diran a cada municipi, el Govern
no ho ha volgut fer públic, a l’es-
pera de comunicar-ho en prime-
ra instància als Ajuntaments.

LA PAH, PRUDENT
Tot i valorar positivament l’acord
entre la Generalitat i el BBVA, la

PAH reconeix que el pacte els ha
agafat per sorpresa. “Nosaltres
demanàvem una reunió a tres
bandes”, explica la portaveu de la
plataforma a Badalona, Montse
Garcia. 

Tot i això, Garcia considera que
l’acord ha arribat, en part, per la
pressió feta per la PAH. Ara, la pla-
taforma avisa que estarà atenta al
compliment del compromís del
BBVA. “Ja hem après que de ve-
gades els bancs firmen perquè
callem”, conclou la portaveu.

La Generalitat i el BBVA van signar l’acord dilluns. Foto: Generalitat

Badalona i Santa Coloma, els
primers a rebre pisos del BBVA

Redacció
BARCELONÈS NORD
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Fomentar una correcta recollida
dels residus. Aquest és l’objectiu de
la campanya Jo reciclo la meva
ciutat que l’Àrea Metropolitana
de Barcelona (AMB) ha impulsat
amb 28 dels 36 municipis metro-
politans. A diferència d’anteriors
iniciatives, aquest cop la feina de
sensibilització es fa a través de la
interacció directa amb els ciuta-
dans. Concretament, 144 infor-
madors repartits arreu del territo-
ri, al costat de contenidors de re-
collida selectiva, informen els veïns
de com poden millorar els seus hà-
bits de reciclatge.

La campanya va començar al
maig s’acabarà al novembre i
compta amb la col·laboració dels
ajuntaments dels 28 municipis im-
plicats i el finançament d’Ecoembes
i Ecovidrio. El pressupost total de la
iniciativa és d’1,2 milions d’euros.

OBJECTIU 2020
La meta de Jo reciclo la meva ciutat
és augmentar els nivells de recolli-
da selectiva a l’àrea metropolitana,

després que aquests s’hagin es-
tancat entorn del 30%.  L’objectiu de
l’AMB és arribar a una mitjana del
50% el 2020, tal com estableixen les
darreres directives europees.

De fet, la taxa de reciclatge als
municipis de l’àrea metropolitana
és del 80%, però encara es llencen
molts residus erròniament al con-
tenidor gris de resta. Això obliga
l’AMB a separar-ho després co-
rrectament per fraccions, la qual

cosa implica una despesa molt
més alta que la que suposaria una
correcta recollida d’inici.

No és la primera vegada que
l’AMB porta a terme una campan-
ya d’aquestes característiques. A fi-
nals del 2014 es va fer una prova pi-
lot al districte de Sant Martí, a Bar-
celona, en què la tasca dels infor-
madors va aconseguir una millora
de 7 punts en les taxes de reciclat-

ge a la zona, després d’informar
més de 18.000 persones.

Abans, entre l’agost de 2013 i el
març de 2014 l’ens metropolità
també va optar per la figura dels in-
formadors, però en aquella ocasió
als supermercats. Allà, es va acon-
seguir informar 296.000 persones,
aproximadament el 10% de la po-
blació dels municipis de la cam-
panya.

CALENDARI
Durant tot el juliol i fins al 13 de se-
tembre, els equips d’informadors
porten a terme la tasca de sensibi-
lització a Badalona, mentre que el
4 i el 5 de juliol ho han fet al Prat de
Llobregat.

D’altra banda, a l’agost la cam-
panya s’aturarà i es reprendrà al se-
tembre. Del 14 al 19 de setembre
els informadors seran a Gavà, el 19
i el 20 a Ripollet, del 26 al 29 a Sant
Adrià de Besòs i a partir del 28 de
setembre i fins al 10 d’octubre a Vi-
ladecans. Per últim, del 13 al 24 d’oc-
tubre, les parelles d’informadors es
desplaçaran fins a Santa Coloma de
Gramenet, entre altres.

Tot plegat, amb l’objectiu d’aug-
mentar la mitjana de recollida se-
lectiva un 20% en quatre anys.

Reciclar més, reciclar millor
» L’Àrea Metropolitana de Barcelona impulsa la campanya Jo reciclo la meva ciutat

» A través de la proximitat es vol sensibilitzar els veïns envers els beneficis del reciclatge

OCUPACIÓ4Més enllà de fo-
mentar una correcta recollida se-
lectiva de residus, la campanya  Jo
reciclo la meva ciutat també ha per-
mès la contractació de 144 per-
sones que es trobaven en situació
d’atur de llarga durada. Totes elles
han estat contractes com a infor-
madors, una feina que desenvo-
luparan durant quatre mesos.

A l’hora de formar les parelles
d’informadors, l’AMB ha tingut en
compte la realitat sociològica de
cada municipi. Per exemple, entre
els 144 treballadors contractats hi
ha representants de les diverses èt-

nies que viuen a l’àrea metropoli-
tana de Barcelona. 

L’objectiu és que en les zones
amb més percentatge de nou-
vinguts, l’informador i el ciutadà
pertanyin a la mateixa cultura,
per tal de transmetre el missatge
de la campanya de forma més
efectiva, ràpida i propera.

Un missatge que, més enllà
d’oferir informació sobre la co-
rrecta recollida de residus, també
vol desmuntar falsos tòpics, com
aquell que diu que tots els residus
que es llencen als contenidors
van a parar al mateix lloc.

Feina per a 144 persones

La prova pilot va

augmentar un 7% el

reciclatge a Sant Martí 

Redacció
BARCELONÈS NORD

Tot i que moltes persones ja reciclen, gran part d’elles encara no fan una bona recollida selectiva de residus. Fotos: Arxiu 
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“Al final tot va al mateix camió”.
Aquest és un dels arguments més re-
petits per part d’aquelles persones
que desconfien del reciclatge i que,
per tant, encara no fan una recollida
selectiva de residus a partir de la bros-
sa que generen a casa seva.

Alhora, és un dels falsos tòpics
que l’Àrea Metropolitana de Barce-
lona (AMB) vol trencar amb la cam-
panya Jo reciclo la meva ciutat, en
col·laboració amb Ecoembes i Eco-
vidrio, que va començar al maig i aca-
barà el novembre. En aquest cas, el
tòpic es pot trencar fàcilment. I és que
hi ha camions de recollida de residus
que tenen dos espais separats al seu
interior i fan el mateix trajecte per es-
talviar recursos. 

Un cop els vehicles arriben a la
planta de gestió de residus corres-
ponent, descarreguen l’interior de
cada compartiment en diferents lí-
nies de tractament. Per a qui enca-
ra tingui dubtes, les plantes on es ges-

tionen aquests residus es poden vi-
sitar gratuïtament.

IMPOSTOS I FEINA
D’altra banda, hi ha persones que re-
butgen la recollida selectiva argu-
mentant que ells ja paguen els seus
impostos. En aquest sentit, les taxes
baixes de reciclatge provoquen que
a les plantes de gestió es faci un do-
ble circuit manual per millorar la se-
paració de residus. Així doncs, com
millor sigui la selecció que cadascú
faci a casa seva, menys temps i re-
cursos caldrà invertir a les plantes,
amb la qual cosa es podran destinar
els diners dels impostos a altres be-
neficis socials per a la comunitat.

Més enllà dels impostos, també
hi ha qui argumenta que una millor
recollida selectiva per part de la ciu-
tadania comporta la pèrdua de llocs
de treball a les plantes. En aquest cas,
cal deixar clar que el reciclatge ge-
nera llocs de feina en els diversos
punts del teixit industrial que inter-
venen en la recollida selectiva. 

A més, una recollida més eficient
a les llars faria possible destinar els tre-
balladors a feines logístiques menys

dures i més agradables a les plantes.
Així mateix, també és fals el tòpic que
assenyala les empreses de gestió de
residus com a beneficiàries del reci-
clatge, ja que Ecoembes i Ecovidrio
són entitats sense ànim de lucre. 

De la mateixa manera, és fals que
la recollida selectiva només benefi-
ciï els fabricants dels envasos. I és que
aquests financen la recollida a través
d’un impost.

PETITS GESTOS
Tot i que els tòpics que afecten la but-
xaca i l’economia familiar són els més
estesos, també cal trencar aquells
que moltes persones fan servir com
una autojustificació. “No tinc espai a
casa”, per exemple. Actualment, això
ja no pot servir d’excusa, tenint en
compte la facilitat de trobar cubells
compactes amb diferents compar-
timents per al reciclatge.

D’altra banda, també hi ha qui diu
que li fa mandra reciclar i també qui
assegura que es fa un embolic. La res-
ponsabilitat que tenim com a ciuta-
dans i l’assessorament que ofereixen
els Ajuntaments ho desmenteixen.
No hi ha excusa que valgui.

Trencant tòpics
» La desconfiança envers el reciclatge, principalment per raons econòmiques, està molt estesa

» La campanya de l’AMB Jo reciclo la meva ciutat també se centra a combatre falsos mites

COOPERACIÓ4La campanya
Jo reciclo la meva ciutat s’emmarca
dins l’estratègia de polítiques de sos-
tenibilitat impulsades per l’AMB.
En aquest cas, l’ens metropolità
compta, a més, amb la col·laboració
d’Ecoembes i Ecovidrio.

En el cas d’Ecoembes, és una or-
ganització sense ànim de lucre que
es dedica a la recuperació d’envasos
a tot l’estat espanyol. El seu objec-
tiu és que les taxes de recollida se-
lectiva augmentin cada any, per
convertir l’estat en una potència eu-
ropea en aquest àmbit.

D’altra banda, Ecovidrio centra
la seva tasca en el reciclatge de vi-
dre a l’estat espanyol, amb la meta
de preservar el medi ambient i con-
tribuir a un desenvolupament sos-
tenible. Tot plegat, a través d’un ser-
vei públic, sense ànim de lucre,
gratuït i universal per als ciutadans.

Una col·laboració, doncs, que
parteix d’objectius comuns per arri-
bar a una meta ambiciosa.

Junts per la sostenibilitatRedacció
BARCELONÈS NORD

Les taxes baixes de reciclatge provoquen que a les plantes de gestió s’hagi de fer un doble circuit de selecció de residus. Foto: Ecoembes
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El govern de Badalona s’ha em-
plaçat a revisar el projecte que ha
d’ajudar a tenir un nou local a la
Fundació Badalona Capaç i que,
a canvi, portarà dos nous Merca-
dona a la ciutat, a Morera i Sant
Roc. Així es va anunciar a prin-
cipis de setmana, després de l’o-
nada de rebuig que ha provocat el
projecte entre alguns col·lectius,
com ara els botiguers. 

Això va empènyer els partits
que formen part del govern ba-
daloní a posicionar-se a favor
d’estudiar vies de solució alter-
natives per a BDN Capaç, que duu
a terme la seva activitat de suport
a discapacitats en un local a Sant
Roc que no reuneix els mínims.

Guanyem va emetre un co-
municat diumenge, després de fer
una assemblea extraordinària,
on insta a “deslligar les urgències
de BDN Capaç del Mercadona” i
demana “un temps prudencial”

per tal de buscar “solucions al-
ternatives”. Per la seva banda,
ICV-EUiA explica que, tot i que va
votar a favor del projecte a finals
del mandat passat, ho va fer amb
“el compromís de trobar alter-
natives” per a BDN Capaç que no
impliquessin “la construcció de
més Mercadona”. 

ERC comparteix la seva pos-
tura, tot i que obre una escletxa
al govern municipal, ja que és
l’únic partit que defensa l’opera-
ció, la qual considera que “es
justifica per l’interès públic”. 

Aquest nou termini que s’ha
posat el govern municipal per re-
visar i buscar alternatives al Mer-
cadona ha decebut BDN Capaç.
La seva presidenta, Maite Ar-

qué, ha explicat a Línia Nord que
els pares dels usuaris de BDN Ca-
paç estan “empipats” i que tenen
por que el projecte se’n vagi en
orris. I és que, segons assegura, el
compromís amb Mercadona fi-
nalitzaria aquest mes de juliol. Tot
i així, des del govern fan una cri-
da a la calma i  afirmen que en-
cara hi ha marge. 

Sigui com sigui, Arqué afegeix
que estudiaran qualsevol nova
proposta. “No tenim cap més re-
mei”, lamenta. 

Per la seva banda, des de la
Federació de Comerciants con-
sideren “positiu” que el consistori
“recapaciti” i critica que la mar-
ca valenciana “està enemistant
dos col·lectius de la ciutat”. 

Badalona estudiarà alternatives
als Mercadona de BDN Capaç

F. Javier Rodríguez
BADALONA

Sant Adrià | La ciutat prepara una ruta de tapes per al setembre
Sant Adrià celebrarà la seva primera edició de la Ruta-Tapa el pròxim mes de setembre, coincidint
amb la Festa Major. L’objectiu de la iniciativa és promoure el sector de la restauració i engrescar la

ciutadania perquè assaboreixi l’oferta gastronòmica del municipi. En aquesta primera edició, la ruta
se centrarà en els bars de la zona nord de Sant Adrià, amb l’objectiu de fer-la extensiva en un futur. 

La Fira d’Estiu dinamitzarà 
la Salut aquest dissabte

MOSTRA4L’associació de co-
merciants del passeig de la Salut
celebrarà demà passat la seva
Fira d’Estiu, una mostra que se
celebra des de fa uns anys i que
aprofita la primera setmana de
rebaixes per oferir els productes
i descomptes dels botiguers. 

Durant tot el dia, el passeig
s’omplirà de parades dels co-
merciants i d’espais lúdics per als
més petits, activitats que com-

plementaran l’aspecte comer-
cial de la fira. En concret, hi hau-
rà inflables –un a cada extrem
del passeig–, tallers de treballs
manuals per als infants i jocs ge-
gants perquè es distreguin men-
tre els adults gaudeixen de l’o-
ferta comercial dels botiguers del
passeig de la Salut. 

Aquesta fira serveix per do-
nar la benvinguda a les rebaixes
i celebrar l’arribada de l’estiu. 

El comerç català preveu facturar
800 milions durant les rebaixes
CAMPANYA4Divendres passat
va ser el dia oficiós, que no ofi-
cial, de l’inici de les rebaixes
d’estiu. Més de 30.000 boti-
gues de tot Catalunya van arren-
car una campanya de descomp-
tes durant la qual es facturaran
prop de 800 milions d’euros, se-
gons dades de la Confederació de
Comerç, el que representa un
augment d’entre el 3% i el 5%
respecte al mateix període de
l’any passat.

Pel que fa a la comarca, els
botiguers han iniciat les rebaixes
amb optimisme i certa cautela.
El president de la Federació de
Comerciants de Badalona, Joa-
quín Nocete, espera que siguin
“bones”, mentre que el president
dels botiguers de la Salut, Óscar
Palma, expressa les seves “bones
sensacions” però lamenta que al-
guns establiments hagin avançat
els descomptes. “No ens agrada,
però cal adaptar-s’hi”, diu. 
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El deute del Joventut amb Hi-
senda ha augmentat. La setmana
passada, l’Agència Tributària va
actualitzar la seva llista de deutors
i les darreres xifres mostren un
augment lleugerament superior
als 300.000 euros en la xifra. En
les dades publicades al desembre
de 2015 el deute era de 3,6 milions
d’euros, mentre que en les da-
rreres dades publicades la quan-
titat ha pujat a 3,9 milions.

Des de l’entitat asseguren que
estan “en negociacions amb l’A-
gència Tributària per anar resol-
tent el deute” i asseguren que
s’han marcat un calendari con-
juntament amb l’administració
per treballar i satisfer aquests
pagaments. 

SETMANA CLAU
Aquesta setmana serà decisiva en
la parcel·la esportiva. El club en-
cara no sap què passarà amb

Salva Maldonado (té contracte
fins 2017, però en aquest hi ha una
clàusula de rescissió que pot exe-
cutar abans de diumenge i té
ofertes) i només Sergi Vidal (que
va guanyar el premi a millor ju-
gador català en competicions es-
tatals), Alberto Abalde, Albert
Sàbat, Ousmane Dram, Albert
Miralles, Agustí Sans i José Ig-
nacio Nogués tenen contracte.
El club espera conèixer la decisió
de l’entrenador per començar a
treballar en el curs que ve.

CANVI DE PATROCINADOR
Per últim, divendres passat va ex-
pirar la relació contractual entre
el club i FIATC, que va començar
l’any 2011. Tot i això, l’endemà la
Penya va anunciar el seu nou
partner comercial per a les tres
pròximes temporades, Divina
Pastora Seguros. Durant l’acte
de presentació, el president Jor-
di Villacampa va mostrar la seva
satisfacció per l’acord i va apun-
tar que “malgrat les dificultats, es-
tem en el bon camí”.

El club treballa amb Hisenda per anar resolent el deute. Foto: CJB

El deute del Joventut amb
Hisenda creix uns 300.000 euros
Redacció
BADALONA

Badalona | El badaloní Jordi Fernández, assistent dels Nuggets
El badaloní Jordi Fernández fa una passa més en el seu creixement. El tècnic, que fins ara dirigia
els Canton Charge (l’equip de desenvolupament dels Cleveland Cavaliers) és el nou assistent dels

Denver Nuggets. La franquícia de Colorado ha valorat els grans resultats de Fernández a Ohio i
l’ha triat per substituir Chris Fleming. El badaloní es posarà a les ordres del coach Mike Malone.

L’Snatt’s, el millor planter 
de tot l’estat segons la FEB

SANT ADRIÀ4La feina de l’S-
natt’s Sant Adrià ha tingut re-
compensa. El club és el millor
planter femení de l’estat segons el
rànquing que la Federació Es-
panyola de Bàsquet (FEB) va fer
públic dilluns passat. 

“No ho prevèiem ni era un ob-
jectiu, ni molt menys, però és molt
important per a nosaltres i estem
molt orgullosos”, explica el pre-
sident José Aneas a Línia Nord.
“La nostra essència i la raó de ser
del club des de la seva fundació ha
estat treballar el planter, les in-
fantils, les cadets i les júniors, i des

de 2012 hem obtingut resultats de
manera sostinguda. Això també
dóna sentit a la feina que fan els
entrenadors”, afegeix Aneas.

El Sant Adrià lidera aquesta
classificació amb 330 punts, qua-
tre més que La Caja Canarias, el
dominador històric del rànquing.
La puntuació és el resultat de l’a-
cumulat de la puntuació dels
campionats d’Espanya de les tres
categories durant els últims qua-
tre anys. La FEB dóna 32 punts al
guanyador  de cada competició, 31
al subcampió i així successiva-
ment amb la resta d’equips.

Les jugadores de l’Snatt’s han vist recompensada la seva feina. Foto: FSA
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Els adrianencs ja tenen un gran
equip al qual animar. Dissabte
passat va néixer el Club de Fut-
bol Sant Adrià, una entitat cre-
ada a partir de la fusió de quatre
clubs de la ciutat, la UD Catala-
na, l’Atlético Besòs, el Sant Ga-
briel i el Trajana. La creació del
club ha estat planificada con-
juntament amb l’Ajuntament, a
través de la regidoria d’Esports.

“L’expectativa és agafar con-
fiança de mica en mica a la ca-
tegoria. L’Ajuntament no té pres-
sa per pujar, però nosaltres sí”,
explica el president de l’entitat,
Fandila Andújar, a Línia Nord.
Manuel Moro (que ja va coinci-
dir amb Andújar a la UD Cata-
lana) i Manuel Ramos, ex presi-
dent de l’Atlético Besòs, són els
homes forts de la nova directiva.

Luis Gallego dirigirà l’equip,
que aquesta setmana ha anun-
ciat vuit incorporacions i diver-
ses renovacions per afrontar la
nova categoria. 

SE SORTEJA EL CALENDARI
Abans-d’ahir es va donar el tret
de sortida a la Segona catalana
amb el sorteig del calendari. A

banda dels adrianencs, el Llore-
da, la Unificación Llefià i la Fun-
dació Esportiva Grama seran
els representants de la comarca
al grup 2. La primera jornada
brindarà un derbi entre els dos
equips de Badalona a Llefià,
mentre que el Sant Adrià rebrà
el CE Llavaneres i la Fundació vi-
sitarà el filial de l’Europa. 

L’equip tindrà la base de la UD Catalana. Foto: Twitter (@Luis_Gallego80)

Neix el CF Sant Adrià, la fusió
de quatre clubs de la ciutat

» L’Ajuntament ha jugat un paper clau en la creació de l’entitat
» L’equip, al mateix grup de Segona que el Llefià, el Lloreda i la Grama

Cop d’efecte del Seagull
amb sis incorporacions

BADALONA4El Seagull ha co-
mençat a fer els deures pocs
dies després del final de la com-
petició. Les gavines, que es van
quedar a les portes de l’ascens i
van segellar la seva classificació
per a la semifinal de la Copa Ca-
talunya el passat 25 de juny
han anunciat les primeres cares
noves per al curs que ve.

El Levante Las Planas de
Sant Joan Despí ha estat el club
preferit per Jordi Ferrón per
reforçar el Seagull, ja que ha triat
cinc jugadores de l’equip del
Baix Llobregat per reforçar l’e-
quip. El nom més cridaner és el
de la davantera Sara Serna, que
la temporada passada es va des-
tapar amb 23 gols i fins i tot va

debutar amb la selecció absolu-
ta en el partit del dia de Sant Es-
teve contra Euskadi. Serna no va
poder acabar la temporada des-
prés de patir un trencament
parcial al lligament del seu ge-
noll esquerre.

Les altres incorporacions
procedents del Levante són la
seva antiga parella a la davan-
tera, Sara Navarro, Mireia Nagel
(totes dues viuran una segona
etapa a Badalona), i les mig-
campistes Carol Miranda i Leti-
cia Viroñe.

L’última cara nova de l’e-
quip serà la jove central Queralt
Gómez, internacional amb Es-
panya, que arriba procedent
de l’Igualada.

L’Hermes ja coneix el
calendari de Primera catalana

Grima i Canelada, les últimes
renovacions del CF Badalona
BADALONA4El CF Badalona
s’assegura dos dels seus puntals
defensius. Divendres passat, el
club va fer oficials les renova-
cions dels dos laterals titulars,
Fran Grima (que enguany ha es-
trenat capitania i que tot apun-
ta a què continuarà exercint
com a capità en el nou estadi) i
Rubén Canelada.

La 2016-17 serà el tercer curs
de Grima vestint l’escapulada,
després d’arribar del Terrassa
l’estiu de 2013. El lateral barceloní
s’ha convertit en un fix en els on-
zes de Manolo González i és a
punt d’entrar en el grup de juga-
dors centenaris amb la samarre-
ta del Badalona (suma 98 partits).

Per la seva banda, Canelada
continuarà un curs més després
d’arribar l’estiu de 2015 de l’Olot.
González ha pogut comptar amb
el barceloní en 27 jornades, sent
la primera opció per al carril es-
querre de la línia defensiva.

Els defenses se sumen a Mo-
rales, Maestre, Lao, Pi i Bermúdez
en la llista d’homes confirmats per
al curs que ve.

DIA I HORA PER A LA COPA
Per altra banda, a finals de la set-
mana passada el Castelldefels va
confirmar que el partit de prime-
ra ronda de Copa Catalunya es ju-
garà als Canyars el dia 31 d’aquest
mes a les 7 de la tarda.

Redacció
SANT ADRIÀ

MONTGAT4El curs 2016-17 co-
mença a prendre forma. Dilluns
passat es va fer el sorteig dels dos
grups de Primera catalana a la
seu de l’FCF.

L’Hermes, que va aconse-
guir l’ascens després de derrotar
el Tortosa al play-off, debutarà
a la competició al grup 1, on es
retrobarà amb vells coneguts
com l’Atlético San Juan de
Montcada (el campió de Segona
l’any passat) i es veurà les cares
amb clàssics del futbol de casa
nostra, com l’Horta, el Marti-
nenc, el Sants o alguns filials po-

tents, com el del Girona i el del
Llagostera.

Els montgatins encetaran la
competició a casa el cap de set-
mana del 3 i el 4 de setembre,
quan rebran la visita de la Unió
Esportiva Vic.

QUATRE CARES NOVES MÉS
Per altra banda, el club continua
treballant i ha anunciat quatre
incorporacions més. Es tracta
del porter Sergio Cano, el vete-
rà central Diego Suárez, el mit-
japunta Marcelo Luna i l’ex-
trem Ahmed Ighane.

Serna (al mig) serà el referent ofensiu de l’equip. Foto: Fran Capell / CEE
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AGENDA SETMANAL
DEMÀ 8 DE JULIOL
21:00 La pel·lícula francesa Les Combattants serà

el títol triat per a una nova sessió del Cine-
ma Lliure a la Platja. Activitat gratuïta. / Plat-
ja de l’Estació.

DISSABTE 9 DE JULIOL
21:00 Santa Coloma celebra un sopar per donar

la benvinguda als nens i nenes sahrauís. Cal fer
reserva trucant al 696 830 893 o al 93 391 49
29. / Escola Pallaresa.

DISSABTE 9 DE JULIOL
22:15 El correfoc infantil, que enguany se cele-

bra per tercer cop, serà un dels plats forts de
l’aniversari de la Colla Jove de Diables de
Santa Coloma.

DEMÀ 8 DE JULIOL
Tarda Els aficionats als jocs de cartes de rol te-

nen una cita obligatòria amb el darrer cam-
pionat del mes que se celebrarà abans de l’es-
tiu. Posa a punt la teva baralla i juga. / Cen-
tre El Polidor.

DILLUNS 11 DE JULIOL
Tarda La penúltima sessió del mes del taller de

xarxes socials serà Llenguatge de xarxes, on
es podrà conèixer amb el màxim detall el llen-
guatge de cadascuna. / Centre El Polidor. AVUI 7 DE JULIOL

19:00 La xerrada Els reptes de les entitats i as-
sociacions donarà el tret de sortida a la Jor-
nada de participació ciutadana, reptes i
oportunitats. / Biblioteca Tirant Lo Blanc.

DEMÀ 8 DE JULIOL
21:00 Primara edició de la Jornada sobre les di-

versitats sexuals, amb un col·loqui i la projec-
ció de la pel·lícula Pride. / Parc del Tramvia.

TOTA LA SETMANA
Tarda Segona setmana de l’exposició Oído co-

cina, una col·lecció que es presenta com
una reflexió sobre la gastronomia i el con-
sum responsable. / Biblioteca Can Baratau.

BADALONA MONTGAT TIANASANT ADRIÀSANTA COLOMA

Montgat tornarà a demostrar la seva
cara més solidària en la tercera edició
del campionat de futbol en benefici de
la fundació Projecte Home. / Camp Mu-
nicipal de Futbol. 

L’esport més solidari, al torneig
de futbol de Projecte Home

Avui 7 de juliol a les 16:30

Batumbatú celebra els seus dos anys
de vida. La colla de batucada ha pre-
parat una sèrie d’actes amb altres
entitats de la ciutat que acabaran
amb una actuació a les 7 de la tarda.

La colla Retumbatú celebra
el seu segon aniversari

Diumenge 10 de juliol

Arriba el Festival d’estiu 
de cobles i compositors
Dc. 13 de juliol a les 21:30

Un dels festivals de cinema fantàstic
i de terror de referència arriba a la seva
desena edició en un gran estat de for-
ma. / Sala El Círcol.

La ciutat es bolca amb una 
nova edició del Cryptshow

Fins al dia 10 de juliol

La tradició és ben viva a Tiana. Dime-
cres que ve se celebrarà una nova
edició del Festival d’estiu de cobles i
compositors amb la visita de la Cobla
Reus Jove. / Antic camp de futbol. 

Ja va camí dels tres quarts de se-
gle de vida. Diumenge passat es
va celebrar la 66a edició de la
Travessia Nedant Badalona, una
prova en aigües obertes orga-
nitzada pel Club Natació Bada-
lona. Enguany, gairebé 140 ne-
dadors no es van voler perdre la
cita i van llançar-se a l’aigua
per participar en aquesta cursa,
tot un clàssic de la natació del
nostre país.

Com és habitual, els més
menuts van inaugurar la com-
petició amb un recorregut que
superava lleugerament el mig
quilòmetre. La participació fe-
menina (13) va ser molt superior
a la masculina (4) i els més rà-
pids van ser Queral Velasco i Òs-
car Sánchez, que van completar
el recorregut en 6 minuts i 16 se-
gons i 6 minuts i 26 segons res-
pectivament. Marta Fernández,
Ariadna Amat, Iker Expósito i
Pau López van acompanyar els
vencedors al podi.

Un cop es va posar el punt fi-
nal a les competicions dels joves
es va donar el tret de sortida a la
categoria absoluta, en la qual els

nedadors de les categories ab-
soluta, màster i veterà havien de
completar un itinerari de 2.500
metres.

Els atletes del CN Sant An-
dreu van ser els clars domina-
dors del matí. Després d’una
cursa molt emocionant que no es
va resoldre fins al frec a frec de
l’esprint final, Jordi Bosch va tor-
nar a proclamar-se vencedor,
completant el recorregut en 27
minuts i 31 segons. A continua-
ció va acabar el seu company d’e-
quip, Marc Ponce, mentre que el

badaloní Quim Piqueres va pu-
jar al tercer graó del podi, des-
prés d’aturar el cronòmetre en
29 minuts i 21 segons.

Pel que fa a la categoria fe-
menina, les dues primeres clas-
sificades, Aïda Bertran, del CE
Meditarrani, i Sandra Garcia,
també del Sant Andreu, van
completar el recorregut en
menys temps que Piqueres. La
victòria també es va decidir per
només un segon, mentre que la
tercera posició va ser per a Mar-
ta Flores, del CN l’Hospitalet.

Un moment de la prova de diumenge passat. Foto: Jordi Làzaro / CNB

La Travessia Nedant Badalona
celebra la seva 66a edició

Redacció
BADALONA

L’Adrianenc confirma la
renovació de 13 jugadors

SANT ADRIÀ4L’Handbol Adria-
nenc ha anat per feina. Si fa
unes setmanes l’entitat anun-
ciava les arribades d’Edgar
Sans, Juan Guzmán, Javi La-
guna, Pau Villòria i el retorn de
Javier Coba, a finals de la set-
mana passada el club va anun-
ciar la renovació de la plana
major de la plantilla, un total de
13 jugadors.

D’aquesta manera, els ger-
mans Torres, Víctor i Miquel, el

porter Juan Cañamero, Pol Ca-
mats, Àlex Llorens, Bernat Gue-
rrero, Pol Roig, Álvaro López,
Gonzalo Romero, Eric Tusset,
Jon Eguino i Àlex Guerrero
tornaran a ser els membres de
la plantilla d’un equip que en
les darreres 10 temporades
sempre ha acabat entre els sis
millors de la Primera estatal
masculina i que el curs que ve
vol fer el salt de qualitat defi-
nitiu i assolir l’ascens.

Adolfo diu adéu al Catgas
després de 15 anys al club

SANTA COLOMA4La 2016-17
serà la primera temporada en la
qual Adolfo no vestirà el blanc del
Catgas Santa Coloma. El pivot
abandona la que ha estat casa
seva des de que tenia 8 anys (ha
passat 15 temporades a les dife-
rents categories del club, la da-
rrera en qualitat de cedit pel Bar-
ça) i s’incorporarà a l’equip que
entrenarà Andreu Plaza.

“És una sensació estranya, és
com si tot això encara no fos del
tot real, han estat molts anys
vestint aquesta samarreta”, va
explicar el colomenc als mitjans
del club. El jugador també va
voler acomiadar-se de tots els

seus companys i de tot el perso-
nal i la directiva del club. Adolfo
també va voler agraïr el suport de
l’afició durant tots aquests anys.

CAMPANYA DE SOCIS
Per altra banda, divendres passat
el club va engegar una nova cam-
panya per captar socis i per re-
novar els abonaments de la tem-
porada passada. Tothom que ho
vulgui tindrà temps fins al 29 de
setembre per fer qualsevol d’a-
quests tràmits, de manera pre-
sencial a les oficines del club o per
internet. La recollida dels nous
carnets es podrà fer del 4 al 12
d’octubre al Pavelló Nou.
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